
Byens Hus og Skibby Hallen 
 
På vegne af styregruppen for Byens hus, vil vi hermed komme med vores tanker om den udvidelse og 
fornyelse der ligger for Idrætspladsen i Skibby.  
 
Først og fremmes finder vi det bekymrende at man vil lave en sådan udvidelse og udvikling af dette 
område, uden også at inddrage Byens Hus styregruppen i dette arbejde. Det er 2 store projekter som klart 
vil fremme byens udvikling og vi så gerne at disse projekter var koordineret og at det ikke var det ene 
projekt frem for det andet projekt.  
 
Hvis vi skulle tænke på at slå projekterne sammen til et projekt – så er vores tanker nedenstående som bør 
tages med i kommunalbestyrelsens beslutningsgrundlag:  
 

1. En sammenlægning af projekterne vil gøre at Byens hus bliver meget yderligt placeret i 
byen 

2. Der er ingen sammenhæng til øvrigt liv omkring bygningerne i hverdagene udover dem 
som bruger huset i forbindelse med Idræt eller andre aktiviteter – primært 
eftermiddage.  

3. Skolens anvendelse af lokaliteterne vil være begrænset da det pt. tager for meget 
undervisningstid at gå til hallerne for f.x. idræts undervisning, Padelspil eller hvad der 
ellers vil være af faciliteter.  

4. Hvis man slår projekterne sammen SKAL der bygges det motionsbånd som tidligere har 
været bevilget mellem skolen og idrætspladsen. Det sikrer en større brug af 
faciliteterne. Se også punktet ovenfor.  

5. Der skal sikres at bygningen services af offentlig transport – tæt på.  
6. Det projekt som ligger pt. er slet ikke stort nok til at kunne rumme de ting som Byens 

hus også ville skulle facilitere og en ombygning/tilbygning bør derfor også indtænke de 
faciliteter så det netop bliver et byens hus som også tiltænkt i det oprindelige projekt, 
hvor aktiviteter, kultur, skole og idræt var sammen om et fælles hus og udendørs 
faciliteter.  

7. Der vil fortsat være dobbelt op af haller, fodboldbaner m.m. i forhold til vedligeholdelse 
og fornyelse.  

8. Vil man bygge et Byens Hus – hvis det så kun har til formål at understøtte de aktiviteter 
som i dag er på Nyvej og på skolen (for at frigive plads på skolen)?  

9. Der er ikke nogen rentabilitet i at drive en café eller lign. ved idrætspladsen da man ikke 
vil kunne få kunder fra skolen i dagtimerne.  

10. Er der plads nok ved idrætsklubbens arealer til at kunne indfri ambitionerne på sigt om 
bedre/alsidige muligheder for idræt i Skibby. Dette gælder både for faciliteter men også 
for parkering m.m.   

 
Vi forstår godt Idrætsklubbens ønske om en udvidelse af faciliteterne og at man ikke vil vente på en endelig 
bevilling til Byens Hus – men vi savner den kommunale ambition om at skabe en helhedsplan for Skibby, 
som både gavner byen men også den kommunale drift (efter anlægsperioden). Desværre har man ikke 
kommunalt været fremsynet nok til at sikre arealerne omkring skolen til at dette kunne være et kraftpunkt i 
Skibby. 
 
En ting er dog sikkert, at vi i Styregruppen for Byens Hus ønsker en udvikling for Skibby og meget snart. Vi 
ser, at der er skabt gode forhold i de andre store byer i Frederikssund Kommune, til gavn for borgerne, 
tilflytning og udvikling. Det ønsker vi også for Skibby. TAK.  
 
Med ønsket om et fortsat samarbejde omkring udviklingen af Skibby og vores skønne nærområder.  
 
På vegne af Styregruppen for Byens Hus  
 
Anne Hegestand  


